

Date : 24/11/2021

Reference: DClear/2021/20

Resolution No. DClear/2021/20
Concerning Maintenance of Adequate
Collateral for Margin Requirements by
Clearing Members

القرار رقم DClear/2021/20 بشأن الحفاظ على
الضمانات الكافية لمتطلبات الهامش من قبل
أعضاء التقاص

Reference is made to Dubai Clear Circular No. DClear/2020/3 issued on 17/6/2020 concerning the importance of maintaining adequate collateral for margin requirements by Clearing Members.

بالإشارة إلى القرار الإداري رقم DClear/2020/3 الصادر عن شركة دبي للمقاصة بتاريخ 2020/6/17 بخصوص أهمية الحفاظ على ضمانات كافية لمتطلبات الهامش من أعضاء التقاص.

In view of the recent increase in trading volumes, we wish to remind all Trading Clearing Members [TCMs] and General Clearing Members[GCMs] on the need to maintain adequate collateral balance for both their Daily Operational Limit (DOL) and Margin requirements for the TCM's trades or GCM's trades of their Trading Members to avoid any trading interruptions and/or insufficient collateral for margin requirements.

وفي ضوء الزيادة الحالية في أحجام التداولات نود تذكير جميع أعضاء التداول والتقاص وأعضاء التقاص العام بضرورة الحفاظ على رصيد كاف من الضمانات لكل من متطلبات حد التداول اليومي ومتطلبات الهامش لتداولات أعضاء التداول والتقاص وأعضاء التقاص العام، وذلك لتجنب أي توقف خلال فترة التداول بسبب عدم توفر ضمانات كافية للوفاء بالتزاماته المرتبطة بمتطلبات الهامش.

TCMs and GCMs must ensure that they have adequate procedures in place to plan for their collateral requirements based on expected trading volumes of its own trades or trades of its Trading Members to avoid adhoc increase trading limit request at the last moment.

على أعضاء التداول والتقاص وأعضاء التقاص العام التأكد من توفر الإجراءات المناسبة للتخطيط لمتطلبات الضمانات الإضافية، وذلك إستنادًا إلى أحجام التداولات المتوقعة لهم أو لأعضاء التداول لديهم لتجنب طلب رفع سقف التداول في اللحظات الأخيرة.

We would like to remind CMs that failure to maintain adequate collateral for DOL and for daily margin requirements will result in automatic suspension of orders placement and matching rights of its own trades or trades of its Trading Members which would have an impact on the Trading Member's trading functions.

Dubai Clear is not obliged to increase the DOL of CMs without the receipt of funds and/or collaterals documents or if requests are sent beyond the cut-off timings. Clearing Members are requested to take note of the same to avoid trading interruptions for its own trades or trades of its Trading Members.

CMs can monitor their expected Margin Requirement at any point in time via the PCCP System Margin report by selecting the intraday flag to enable themselves to plan their collateral requirements.

At the end of the trading after 4:16 pm daily, members are required to check their end of day margin requirements to ensure adequacy of collateral for the next trading day.

In case of collateral deficit, Members are required to increase their collaterals by depositing funds in the Dubai Financial Market Bank Account and request for a Collateral increase via their Eservice Portal on the same day in order to avoid cancellation of any outstanding pending orders and to avoid

نود أن نذكر أعضاء التقاص بأن الفشل في الحفاظ على الضمانات الكافية لعمليات التداول اليومية ومتطلبات الهامش اليومي سيؤدي إلى التعليق التلقائي لعملية إدخال الأوامر وحق مطابقة الأوامر لتداولاتهم الخاصة أو تداولات أعضاء التداول لديهم مما سيكون له تأثير على وظائف التداول الخاصة بالعضو.

شركة دبي للمقاصة غير ملزمة بزيادة حد التداول اليومي لعضو التقاص دون استلام مبلغ و / أو مستندات الضمانات أو في حال إرسال الطلب بعد الموعد المحدد لذلك، وعليه فإنه يتوجب على أعضاء التقاص إتخاذ الإجراءات اللازمة لتجنب وقف التداول عن تداولاتهم الخاصة أو عن أعضاء التداول لديهم.

يمكن لأعضاء التقاص مراقبة متطلبات الهامش من خلال نظام PCCP في أي وقت خلال اليوم، وذلك بإستخراج تقرير التداول على الهامش واختيار intraday حتى يتسنى لهم تخطيط متطلبات الضمانات.

يتعين على أعضاء التقاص التحقق من متطلبات الهامش الخاصة بهم عند إنتهاء جلسة التداول وفي حوالي الساعة 04:16 مساءً لضمان كفاية الضمانات ليوم التداول التالي.

وفي حالة وجود عجز في قيمة الضمانات، فإنه يتعين على العضو زيادة ضماناته وذلك عن طريق إيداع مبلغ في حساب سوق دبي المالي وتقديم طلب زيادة الضمانات من خلال بوابة الخدمات الإلكترونية في نفس اليوم لتجنب إلغاء أية أوامر معلقة أو تعطيل التداول في اليوم التالي.

any trading interruptions on the following trading day.

Please reach out to Dubai Clear if you require further training on using the PCCP System. يرجى التواصل مع شركة دبي للمقاصة إذا كانت هناك حاجة لمزيد من التدريب على استخدام نظام PCCP.

In case of any enquires feel free to contact Ms. Khulood Al Mutawa – Head of Operation on 04 3055 153, email: kalmutawa@dubaiclear.ae في حال وجود أي إستفسار، يرجى التواصل مع السيدة/ خلود المطوع – رئيس العمليات على الرقم 04 3055 153 أو على البريد الإلكتروني: kalmutawa@dubaiclear.ae

فاطمة علي بن قداد
Fatma Ali Bin Qedad
المدير العام
General Manger
شركة دبي للمقاصة (ذ.م.م)
Dubai Clear LLC

هذا المستند إلكتروني، ومعتمد من صاحب الصلاحية والإختصاص وليس بحاجة إلى توقيع.
This document is electronic, certified by the authority and specialist and does not need to be signed.